
Protokół Nr XV/2012
z sesji Rady Gminy Barciany

z dnia 19 stycznia 2012 r.
 

Ad 1. Otwarcie i stwierdzenie quorum.
Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas otworzyła XV sesję Rady Gminy 
Barciany.  Powitała  zaproszonych  gości:  Wójta  Gminy  Barciany  –  Ryszarda  Kozyrę,  Skarbnika  – 
Stefanię  Kosińską,  Sekretarza  –  Annę  Tereszko,  Radcę  Prawnego  –  Marka  Zawadkę,  Dyrektorów 
Zespołów Szkół, Kierowników jednostek organizacyjnych, sołtysów, przedstawicieli Straży Granicznej 
i  Rewiru  Dzielnicowych  w  Barcianach,  Radnego   Powiatowego  oraz  Radnych  Gminy  Barciany. 
Na podstawie listy obecności Przewodnicząca Rady Gminy stwierdziła quorum obrad - 15 radnych. 

Ad 2. Powołanie sekretarza obrad.
Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  powiedziała,  że  kolejnym 
punktem sesji jest powołanie sekretarza obrad. Na sekretarza obrad powołała Wiceprzewodniczącego 
Rady Gminy - Hansi Jurgena Maleckiego.

Ad 3. Przyjęcie protokołu z XIV sesji Rady Gminy.
Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas powiedziała, że XIV sesja Rady 
Gminy odbyła się 28 grudnia 2011 r. Protokół z poprzedniej sesji wyłożony był na pół godziny przed  
sesją. Zapytała, czy są pytania do treści protokołu. Pytań nie zgłoszono. Zapytała następnie, kto jest 
za przyjęciem protokołu. W głosowaniu jawnym 13 głosami za oraz 2 przeciw protokół z poprzedniej 
sesji został przyjęty.

Ad 4. Przedstawienie porządku obrad.
Zgodnie  z  §  25  ust.  3  Statutu  Gminy  Barciany  Radni  otrzymali  powiadomienie  o  sesji  wraz 
z materiałami 7 dni przed sesją. Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas 
powiedziała, że zgodnie z § 31 Statutu Gminy można przedstawiać wnioski w sprawie zmian porządku 
obrad. Poinformowała, że wnioski wpłynęły, a następnie je przedstawiła.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata  Kłaczko-Dyjas złożyła wniosek o wycofanie 
z porządku obrad punktu 9. w brzmieniu: projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na Dyrektora 
Zespołu Szkół w Mołtajnach oraz punktu 10. w brzmieniu: projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia 
skargi  na  Dyrektora  Zespołu  Szkół  w  Mołtajnach.  Wycofanie  ww.  punktów  z  porządku  sesji 
Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  uzasadniła  tym,  iż  projekty 
wszystkich uchwał powinny być wysłane do radnych w terminie 7 dni przed rozpoczęciem obrad sesji 
Rady Gminy,  zgodnie  z  zapisem §  25  ust.  3  Statutu  Gminy Barciany oraz  zgodnie  z  §  50  ust.1  
cytowanego statutu – inicjatywę uchwałodawczą posiada Wójt,  Komisje Rady,  Kluby Radnych lub 
co najmniej 3 radnych – w tym przypadku  nie było inicjatora przesłanej uchwały.

Wójt  Gminy –  Ryszard  Kozyra  złożył  wniosek o  wprowadzenie  do  porządku obrad  w punkcie  9 
projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne przejęcie nieruchomości, uzasadniając, iż 
podjęcie  tej  uchwały  ma  na  celu  nieprzedłużanie  działań  zmierzających  do  podpisania  aktu 
notarialnego z Agencją Nieruchomości Rolnych.

Przewodnicząca  Komisji  Rewizyjnej  –  Marianna  Stefańska  zawnioskowała  o  wprowadzenie 
do porządku obrad punktu 11 w brzmieniu: Plan pracy Komisji  Rewizyjnej  Rady Gminy Barciany 
na rok 2012, uzasadniając to potrzebą wczesnego rozpoczęcia pracy Komisji.
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Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas zapytała, kto jest za przyjęciem 
punktów do porządku obrad. W głosowaniu jawnym 15 głosami za zmiany do porządku obrad zostały 
wprowadzone.

Przewodnicząca  Rady  Gminy  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  –  odczytała  porządek  obrad 
po wprowadzonych zmianach:

Porządek obrad po zmianach:
1. Otwarcie i stwierdzenie quorum.
2. Powołanie sekretarza obrad.
3. Przyjęcie protokołu z XIV sesji Rady Gminy.
4. Przedstawienie porządku obrad sesji – wnioski o zmianę porządku.
5. Informacja Wójta Gminy o realizacji podjętych uchwał Rady Gminy i działaniach między sesjami.
6. Interpelacje i zapytania Radnych.
7. Projekt uchwały w sprawie utworzenia związku międzygminnego i przyjęcia jego Statutu.
8. Projekt uchwały w sprawie zmiany do uchwały Nr III/13/2010 Rady Gminy Barciany z dnia 23 

grudnia  2010  roku  w sprawie  utworzenia  wydzielonych  rachunków  dochodów w jednostkach 
budżetowych Gminy Barciany, określenia źródeł dochodów i wydatków nimi finansowanych.

9. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne przejęcie nieruchomości.
10. Sprawozdanie z działalności Komisji Rewizyjnej w roku 2011.
11. Plan pracy Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Barciany na rok 2012.
12. Sprawozdanie Przewodniczących Komisji stałych Rady Gminy z działalności w 2011 roku.
13. Sprawozdanie Przewodniczącej z działalności Rady Gminy w 2011 roku.
14. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania Radnych.
15. Wolne wnioski i informacje.
16. Wnioski mieszkańców.
17. Sprawy różne.
18. Zakończenie obrad.

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  poddała  porządek  obrad 
po zmianach pod głosowanie. W głosowaniu jawnym porządek obrad został przyjęty jednogłośnie - 
15 głosów za.

Ad 5. Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas poprosiła o przedstawienie 
informacji  Wójta  Gminy o realizacji  podjętych uchwał Rady Gminy i  działaniach między sesjami.

Wójt Gminy – Ryszard Kozyra przedstawił  informację o realizacji  podjętych uchwał Rady Gminy 
i działaniach między sesjami (informacja stanowi załącznik do protokołu).

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  podziękowała  za  złożoną 
informację.

Ad 6.  Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata  Kłaczko-Dyjas poprosiła  o zgłaszanie 
interpelacji i zapytań Radnych.

Radna Beata Górska złożyła interpelacje odnośnie usunięcia poboczy przy drodze Wikrowo-Winda. 
Dodała,  że  interpelacja  w  tej  sprawie  była  już  składana  w  czerwcu.  Dn.  4  sierpnia  Wójt  Gminy 
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otrzymał odpowiedź od V-ce Starosty, że sprawa została przekazana do Zarządu Dróg. Zarząd Dróg 
odpowiedział, że nie ma pieniędzy, ale przy przystankach zostanie usunięta ziemia. Ani V-ce Starosta, 
ani Dyrektor Zarządu Dróg nie wywiązali się z tego, co pisemnie deklarowali.  Wobec powyższego 
Radna Beata Górka ponowiła jeszcze raz sprawę usunięcia poboczy przy drodze Wikrowo-Winda.

Radna  Beata  Górska  złożyła  interpelacje  dotyczącą  komunikacji  autobusowej.  Poruszyła  problem 
kursów szkolnych. Mieszkańcy Gminy zwrócili jej uwagę na proceder polegający na tym, że bilety 
szkolne  sprzedawane  są  na  cały  miesiąc  (na  bilecie  znajduje  się  data  od  –  do),  natomiast,  gdy 
przychodzą  długie  weekendy  czy  ferie,  autobusy  oznaczone  jako  szkolne  nie  kursują.  Zatem 
niemożliwe  jest  wykorzystanie  całego  biletu,  pomimo  że  zapłaciło  się  za  niego.  Przewoźnik  nie 
precyzuje, co kryje się pod wyrażeniem dni nauki szkolnej. W dniach wolnych od lekcji w szkołach 
również  odbywają  się  zajęcia,  młodzież  dojeżdżająca  nie  ma  możliwości,  aby  z  nich  skorzystać. 
Zwróciła również uwagę na kontrolę dokumentów. Bilet ucznia składa się z karty, biletu i legitymacji. 
Były sygnały, że uczniowie klas pierwszych szkół średnich, 1 września, kiedy nie posiadają jeszcze 
wydanych legitymacji szkolnych, nie zostali zabrani przez kierowców, mimo że posiadali kartę oraz 
bilet i dostarczyli do kasy zaświadczenie, że są uczniami danych szkół. Również w Dniu Nauczyciela – 
14 października – część szkół miała wolne,  w części odbywały się zajęcia. Nie wiadomo na jakiej 
podstawie  przewoźnik  zinterpretował  oznaczenie  jako  kurs  szkolny.  Na  trasie  Kętrzyn-Ogródki 
kursują tylko dwa autobusy, we wspomnianym dniu został wykonany jedynie wcześniejszy kurs. Radna 
Beata  Górska  zwróciła  się  z  prośbą,  aby uzyskać  od  przewoźnika  informację,  na  jakich  zasadach 
interpretować stosowane oznaczenia kursów.

Radna Beata Górska powiedziała również, że zwrócono się do niej z pytaniem, kto odśnieża Gminę. 
Wyjaśniła,  że  zajmuje  się  tym  Zakład  Gospodarki  Komunalnej  i   Mieszkaniowej.  Padło  kolejne 
pytanie,  na  jakich  zasadach  odbywa  się  odśnieżanie  oraz  jakie  odbyły  się  przetargi  i  czy  oprócz 
Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej są jeszcze prywatni usługodawcy.

Wiceprzewodniczący Rady Gminy – Hansi Jurgen Malecki zwrócił się do Wójta Gminy – Ryszarda 
Kozyry z prośbą o przekazanie służbom zajmującym się odśnieżaniem wyrazów uznania za utrzymanie 
stanu dróg w sołectwie Drogosze.

Radny  Wiesław  Gajdowski  podziękował  Wójtowi  Gminy  –  Ryszardowi  Kozyrze  za  szybkie 
zrealizowanie  inwestycji  polegającej  na  modernizacji  uzdatniania  stacji  wody  w  miejscowości 
Barciany. Zapytał, czy do Starego Dworu została pociągnięta linia wodociągowa.

Więcej interpelacji i zapytań nie zgłoszono.

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  podziękowała  Radnym 
za złożenie interpelacji i zapytań. 

Ad 7.  Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas poprosiła o omówienie 
projektu uchwały w sprawie utworzenia związku międzygminnego i przyjęcia jego Statutu. Dodała, że 
dnia poprzedniego odbyło się wspólne posiedzenie komisji, podczas którego projekt ww. uchwały był 
omawiany.

Sekretarz  Gminy  –  Anna  Tereszko  powiedziała,  że  w  październiku  była  podejmowana  uchwała 
w sprawie tworzenia związku międzygminnego i przyjęcia jego Statutu, natomiast 21 grudnia wpłynęła 
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skarga  od  Wojewody  na  tę  uchwałę.  Przyczyną  było  to,  iż  Wojewoda   nie  mógł  wydać  już 
rozstrzygnięcia nadzorczego, gdyż rozstrzygnięcie powinno być wydane w terminie 1 miesiąca. Gmina 
Barciany, jak również Gmina wiejska Kętrzyn, Gmina Bisztynek oraz Gmina Reszel należą Związku 
Gmin Warmińsko-Mazurskich. Związek ten powstał w latach 90-tych i jeden z punktów jego Statutu 
zawiera informację na temat zajmowania się ochroną środowiska, lecz zadania w tym obszarze nie 
zostały  ściśle  określone.  Wojewoda  zakwestionował  to,  że  skoro  Gmina  należy  już  do  jednego 
związku,  który zajmuje się  ochroną środowiska,  nie  powinna przynależeć do innego.  Oprócz tego 
zarzutu, pojawiły się również niewielkie zmiany do Statutu, polegające na odniesieniu się do wyboru 
i odwołania  Przewodniczącego Zarządu Związku,  określenia  wysokości  wynagrodzenia,  wykonania 
czynności  z  zakresu  prawa  pracy  wobec  wybranego  przez  Zgromadzenie  Przewodniczącego 
oraz wskazanie, co stanowi dochody Związku. Ww. zarzuty zostały wprowadzone do Statutu związku 
międzygminnego.

Przewodnicząca  Rady Gminy – Wiesława Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  podziękowała  za  wypowiedź 
i poprosiła o pytania.

Radny  Wiesław  Gajdowski  powiedział,  że  z  uwagą  słuchał  wypowiedzi  Pani  Sekretarz.  Gmina 
Barciany należy  do  Związku  Gmin  Warmińsko  -  Mazurskich.  Jednym z  zadań  statutowych  tegoż 
związku jest ochrona środowiska. Zaznaczył, że w Statucie Związku Gmin Barcja również znajduje się  
stosowny  zapis  dotyczący  ochrony  środowiska.  Przypomniał,  że  w  poprzedniej  kadencji  Zakład 
Gospodarki Odpadami Komunalnymi w Olsztynie przysłał do Rady Gminy propozycję, aby podjąć 
stosowna uchwałę i przystąpić do tego zakładu celem gospodarki odpadami komunalnymi. Uważa, że 
dzieje  się  bardzo  dobrze,  iż  z  inicjatywy  m.in.  Wójta  Gminy  –  Ryszarda  Kozyry  tworzy  się 
międzygminny  związek  gospodarki  odpadami  komunalnymi.  Z  ekonomicznego  punktu  widzenia 
z pewnością przyniesie to korzyści Gminie.

Radca Prawny – Marek Zawadka powiedział,  że jest w trakcie sporządzania odpowiedzi na skargę 
Wojewody skierowaną do Rady Gminy.  Analizował  Statut  Związku Gmin Warmińsko-Mazurskich, 
Związku Gmin Barcja oraz Związku Międzygminnego. Związek Międzygminny nie powstałby, gdyby 
nie ustawa o odpadach. Ustawa o odpadach z 2001 roku została znowelizowana w istotny sposób i od 1 
stycznia 2012 nałożyła na gminy większą ilość zadań niż do tej pory. Żadna z gmin nie jest w stanie 
poradzić sobie samodzielnie z nałożonymi zadaniami i właśnie w tym celu powołano związek. Związek 
Gmin Warmińsko-Mazurskich powołany w 1992 roku służył zupełnie innym celom. Był to związek 
utworzony  w  odpowiedzi  na  plany  powołania  samorządowych  województw.  Fakt,  iż  Statut  tego 
związku zawiera zadania związane z ochroną środowiska, nie przesądza o tym, że Związek ma na celu 
gospodarkę odpadami.  W związku kętrzyńskim zadania te  są  szczegółowo wymienione  – są  m.in. 
wspólne  inwestycje,  segregacja  odpadów.  Statut  Związku  Gmin  Warmińsko-Mazurskich  zadania 
określa bardzo ogólnie. 

Przewodnicząca  Rady Gminy – Wiesława Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  podziękowała  za  wypowiedź 
i poprosiła o podanie stanowiska poszczególnych Komisji dot. projektu uchwały w sprawie utworzenia 
związku międzygminnego i przyjęcia jego Statutu.

Pan Andrzej Szwajdych – Przewodniczący Komisji Finansów i Budżetu powiedział, że na posiedzeniu 
Komisji dn. 18 stycznia 2012 roku obecnych było 8 członków – w głosowaniu jawnym 8 głosami za 
pozytywnie zaopiniowano projekt uchwały w sprawie utworzenia związku międzygminnego i przyjęcia 
jego Statutu.
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Pani  Anna  Witkowska  –  Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu  i  Spraw  Socjalnych 
powiedziała,  że  na  posiedzeniu  Komisji  dn.  18  stycznia  2012  roku  obecnych  było  7  członków – 
w głosowaniu jawnym 7 głosami za pozytywnie zaopiniowano projekt uchwały w sprawie utworzenia 
związku międzygminnego i przyjęcia jego Statutu.

Pani  Eugenia  Gbur  –  Przewodnicząca  Komisji  Samorządu,  Porządku  Publicznego  i  Ochrony 
Środowiska  powiedziała,  że  na  posiedzeniu  Komisji  dn.  18  stycznia  2012  roku  obecnych  było 
6 członków  –  w głosowaniu  jawnym  6  głosami  za  pozytywnie  zaopiniowano  projekt  uchwały  w 
sprawie utworzenia związku międzygminnego i przyjęcia jego Statutu.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas  podziękowała za przedstawienie 
stanowisk,  a  następnie  odczytała  treść  projektu  uchwały  w  sprawie  utworzenia  związku 
międzygminnego i przyjęcia  jego Statutu i  poddała go pod głosowanie.  W głosowaniu jawnym 15 
radnych głosowało za przyjęciem projektu uchwały, głosów przeciw i wstrzymujących nie było.

Ad 8.  Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas poprosiła o omówienie 
projektu uchwały w sprawie zmiany do uchwały Nr III/13/2010 Rady Gminy Barciany z  dnia  23 
grudnia  2010  roku  w  sprawie  utworzenia  wydzielonych  rachunków  dochodów  w  jednostkach 
budżetowych Gminy Barciany, określenia źródeł dochodów i wydatków nimi finansowanych.

Sekretarz Gminy – Anna Tereszko powiedziała, że w poprzedniej uchwale z grudnia 2011 roku było 
6 jednostek  organizacyjnych  szkół.  Z  dniem  1  września  2011  roku  powstały  4  zespoły.  Zmiana 
w uchwale  dotyczy  nazewnictwa,  pozostałe  kwestie,  tj.  źródło  gromadzenia  dochodów  i  źródła 
wydatkowania  oraz  nałożone  na  kierowników  jednostek  organizacyjnych  obowiązki  pozostają 
bez zmian.

Przewodnicząca  Rady Gminy – Wiesława Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  podziękowała  za  wypowiedź 
i poprosiła o pytania.

Pytań nie zgłoszono.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas poprosiła o podanie stanowiska 
poszczególnych Komisji dot. projektu uchwały w sprawie zmiany do uchwały Nr III/13/2010 Rady 
Gminy  Barciany  z  dnia  23  grudnia  2010  roku  w  sprawie  utworzenia  wydzielonych  rachunków 
dochodów w jednostkach budżetowych Gminy Barciany, określenia źródeł dochodów i wydatków nimi 
finansowanych.

Pan Andrzej Szwajdych – Przewodniczący Komisji Finansów i Budżetu powiedział, że na posiedzeniu 
Komisji dn. 18 stycznia 2012 roku obecnych było 8 członków – w głosowaniu jawnym 8 głosami za 
pozytywnie zaopiniowano projekt uchwały.

Pani  Anna  Witkowska  –  Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu  i  Spraw  Socjalnych 
powiedziała,  że  na  posiedzeniu  Komisji  dn.  18  stycznia  2012  roku  obecnych  było  7  członków – 
w głosowaniu jawnym 7 głosami za pozytywnie zaopiniowano projekt uchwały.

Pani  Eugenia  Gbur  –  Przewodnicząca  Komisji  Samorządu,  Porządku  Publicznego  i  Ochrony 
Środowiska  powiedziała,  że  na  posiedzeniu  Komisji  dn.  18  stycznia  2012  roku  obecnych  było 
6 członków – w głosowaniu jawnym 6 głosami za pozytywnie zaopiniowano projekt uchwały.
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Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas  podziękowała za przedstawienie 
stanowisk, a następnie odczytała treść projektu uchwały w sprawie zmiany do uchwały Nr III/13/2010 
Rady Gminy Barciany z dnia 23 grudnia 2010 roku w sprawie utworzenia wydzielonych rachunków 
dochodów w jednostkach budżetowych Gminy Barciany, określenia źródeł dochodów i wydatków nimi 
finansowanych  i  poddała  go  pod  głosowanie.  W  głosowaniu  jawnym  15  radnych  głosowało  za 
przyjęciem projektu uchwały, głosów przeciw i wstrzymujących nie było.

Ad 9.  Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas poprosiła o omówienie 
projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne przejęcie nieruchomości.

Wójt Gminy – Ryszard Kozyra powiedział, że przez ostatnie 5 lat Gmina nie przejmowała żadnego 
mienia  z  Agencji  Nieruchomości  Rolnych,  gdyż  zmieniły  się  procedury  i  należy  spełnić  szereg 
warunków.  Uzgodnione  są  trzy  działki,  tj.  działka  221/1  w  obrębie  geodezyjnym  Ogródki 
o powierzchni 40 arów (plac, na którym stoi altanka), działka 54/1 w obrębie geodezyjnym Silginy 
(przepompownia  wody  w  Solkienikach)  oraz  działka  18/3  w  obrębie  geodezyjnym  Asuny 
(przepompownia  wody).  W  przypadku  pozostałych  działek,  o  które  występowali  sołtysi  czy 
mieszkańcy brak jest ostatecznej decyzji, gdyż działki te nie są zabudowane mieniem gminnym. Być 
może  niezbędne  będzie  dokonanie  uzgodnień  lub  nawet  wykonanie  miejscowych  planów 
zagospodarowania działek.

Przewodnicząca  Rady Gminy – Wiesława Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  podziękowała  za  wypowiedź 
i poprosiła o pytania.

Pytań nie zgłoszono.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas poprosiła o podanie stanowiska 
poszczególnych Komisji dot. projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne przejęcie 
nieruchomości.

Pan Andrzej Szwajdych – Przewodniczący Komisji Finansów i Budżetu powiedział, że na posiedzeniu 
Komisji dn. 18 stycznia 2012 roku obecnych było 8 członków – w głosowaniu jawnym 8 głosami za 
pozytywnie zaopiniowano projekt uchwały.

Pani  Anna  Witkowska  –  Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu  i  Spraw  Socjalnych 
powiedziała,  że  na  posiedzeniu  Komisji  dn.  18  stycznia  2012  roku  obecnych  było  7  członków – 
w głosowaniu jawnym 7 głosami za pozytywnie zaopiniowano projekt uchwały.

Pani  Eugenia  Gbur  –  Przewodnicząca  Komisji  Samorządu,  Porządku  Publicznego  i  Ochrony 
Środowiska  powiedziała,  że  na  posiedzeniu  Komisji  dn.  18  stycznia  2012  roku  obecnych  było 
6 członków – w głosowaniu jawnym 6 głosami za pozytywnie zaopiniowano projekt uchwały.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas  podziękowała za przedstawienie 
stanowisk, a następnie odczytała treść projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne 
przejęcie nieruchomości i poddała go pod głosowanie. W głosowaniu jawnym 15 radnych głosowało za 
przyjęciem projektu uchwały, głosów przeciw i wstrzymujących nie było.

Ad  10.  Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  poprosiła 
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o zaprezentowanie sprawozdania z działalności Komisji Rewizyjnej w roku 2011.

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej – Marianna Stefańska odczytała treść sprawozdania z działalności 
Komisji Rewizyjnej w roku 2011 (sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu).

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  podziękowała  za 
zaprezentowanie sprawozdania z działalności Komisji Rewizyjnej w roku 2011. Poprosiła o pytania.

Pytań nie zgłoszono.

Ad 11.  Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas powiedziała, że  § 88 
Statutu mówi o tym, iż Komisja Rewizyjna przedkłada Radzie do zatwierdzenia plan pracy w terminie 
do dnia 1 marca każdego roku. Na wniosek Przewodniczącej Komisji Rewizyjnej temat został podjęty 
na tejże sesji, gdyż Komisja planuje w najbliższym czasie przystąpienie do prac. Wobec powyższego 
Przewodnicząca  Rady Gminy –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  poprosiła  o  zaprezentowanie 
planu.

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej – Marianna Stefańska powiedział, że na posiedzeniu Komisji dnia 
11 stycznia 2012 roku, Komisja wypracowała plan pracy. Następnie przedstawiła plan pracy Komisji 
Rewizyjnej na rok 2012 (plan pracy Komisji stanowi załącznik do protokołu).

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas podziękowała za przedstawienie 
planu pracy Komisji Rewizyjnej na rok 2012. Zapytała, czy są uwagi.

Uwag nie zgłoszono.

Wobec braku uwag plan pracy Komisji Rewizyjnej na rok 2012 został przez Radę zaakceptowany.

Ad 12.   Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas powiedziała, że zgodnie 
z  § 66 Statutu Przewodniczący Komisji stałych co najmniej raz do roku przedstawiają na sesji Rady 
sprawozdanie z działalności Komisji. Wobec powyższego poprosiła o zaprezentowanie sprawozdań.

Przewodniczący  Komisji  Finansów  i  Budżetu  –  Andrzej  Szwajdych  przedstawił  sprawozdanie 
z działalności Komisji w roku 2011 (sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu).

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas podziękowała za przedstawienie 
sprawozdania z działalności Komisji  Finansów i Budżetu.

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Socjalnych – Anna Witkowska przedstawiła 
sprawozdanie z działalności Komisji w roku 2011 (sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu).

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas podziękowała za przedstawienie 
sprawozdania z działalności Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Socjalnych.

Przewodnicząca Komisji Samorządu, Porządku Publicznego i Ochrony Środowiska – Eugenia Gbur 
przedstawiła  sprawozdanie  z działalności  Komisji  w  roku  2011  (sprawozdanie  stanowi  załącznik 
do protokołu).
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Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas podziękowała za przedstawienie 
sprawozdania z działalności Komisji  Samorządu, Porządku Publicznego i Ochrony Środowiska.

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  zapytała,  czy  są  uwagi 
do zaprezentowanych sprawozdań.

Uwag nie zgłoszono.

Ad  13.  Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  zaprezentowała 
sprawozdanie z działalności Rady Gminy w okresie od 1 grudnia 2010 roku do 31 grudnia 2011 roku 
(sprawozdanie z działalności Rady Gminy stanowi załącznik do protokołu).

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas podziękowała Wójtowi Gminy – 
Ryszardowi  Kozyrze,  Sekretarzowi  Gminy  –  Annie  Tereszko,  Skarbnikowi  Gminy  –  Stefanii 
Kosińskiej,  Radcy Prawnemu – Markowi Zawadce za okazaną pomoc merytoryczną.  Podziękowała 
również osobom odpowiedzialnym za obsługę Rady Gminy – Pani Emilii Żelichowskiej, Pani Izabeli 
Kalata  oraz  Pani  Annie  Niskiej,  a  także  wszystkim  gościom  za  wspomaganie  pracy  Rady  oraz 
zainteresowaniem sprawami gminy. Na koniec podziękowała Radnym za dotychczasową współpracę.

Ad 14. Kolejnym punktem posiedzenia były odpowiedzi na interpelacje i zapytania Radnych.

Wójt  Gminy  –  Ryszard  Kozyra  odpowiedział  na  interpelacje  Radnej  Beaty  Górskiej.  Interpelacja 
w sprawie poboczy przy drodze Wikrowo-Winda zostanie przesłana do Zarządu Dróg Powiatowych. 
Sprawa  komunikacji  autobusowej  zostanie  przekazana  do  organu,  który  nadzoruje  komunikację 
w województwie,  czyli  do  Urzędu  Marszałkowskiego.  Pismo  zostanie  również  przekazane 
do wiadomości przewoźnikowi – Veolii, gdyż być może sami podejmą jakieś działania, bądź wyjaśnią 
czy opisywane sytuacje są zgodne z przepisami.
W kwestii  odśnieżania  Wójt  Gminy  –  Ryszard  Kozyra  powiedział,  że  już  na  początku  kadencji 
informował,  iż  zadania  będą  sukcesywnie  przekazywane  do  Zakładu  Gospodarki  Komunalnej 
i Mieszkaniowej. Wcześniej do ZGKiM przekazane zostały zadania letnie, obecnie przekazywane są 
zadania zimowe. W całości ma to służyć lepszej koordynacji oraz wykorzystaniu posiadanych środków 
i sprzętów (stąd remont równiarki i zakup dodatkowych pługów). Gmina posiada umowy i przetargi 
rozstrzygnięte  z  prywatnymi  wykonawcami,  jednak  tegorocznej  zimy  do  obsługi  dróg  gminnych 
wystarczy sprzęt  ZGKiM. Jedynie  na  niewielkim odcinku  odśnieżała  firma  Agro-Skandawa,  są  to 
drogi, z których korzystają.

Wójt  Gminy  –  Ryszard  Kozyra  powiedział,  że  przekaże  Kierownikowi  Zakładu  Gospodarki 
Komunalnej  i  Mieszkaniowej podziękowania Wiceprzewodniczącego Rady Gminy – Hansi Jurgena 
Maleckiego.  Poinformował również,  że funkcjonuje telefon alarmowy.  Dodał,  że  sprzęt  pracuje 24 
godz. na dobę 7 dni w tygodniu. Uważa, że taki system będzie działał z powodzeniem.

Wójt Gminy – Ryszard Kozyra podziękował Radnemu Wiesławowi Gajdowskiemu za słowa uznania. 
Znając dokuczliwość problemu, Gmina starała się robić tę inwestycję sprawnie i szybko. W kwestii 
wodociąg do Starego Dworu – w ubiegłym roku sporządzono dokumentację, w bieżącym inwestycja 
będzie realizowana.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas podziękowała Wójtowi Gminy – 
Ryszardowi Kozyrze za wypowiedź.

8



Ad 15.  Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas poprosiła o zgłaszanie 
wolnych wniosków i informacji.

Wolnych wniosków i informacji nie zgłoszono.

Ad  16.   Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  powiedziała, 
że kolejnym punktem są wnioski mieszkańców. Poprosiła o zgłaszanie wniosków.

Sołtys  Sołectwa  Frączkowo –  Leszek  Puczkowski  poruszył  temat  dębu,  który  nie  został  usunięty 
w terminie.  Poinformował,  że otrzymał pismo z Rejonu Dróg, iż w miesiącu listopadzie przystąpią 
do usunięcia  dębu.  Do chwili  obecnej  kwestia  ta  nie  została  załatwiona.  Poprosił  Wójta  Gminy – 
Ryszarda Kozyrę o pomoc.

Więcej wniosków nie zgłoszono.

Wójt Gminy – Ryszard Kozyra powiedział, że rzeczywiście Zarząd Dróg obiecał, iż wytnie to drzewo. 
Dodał,  że  z  interwencją była u niego Pani Markiewicz.  Poinformował,  że dzwonił  do Kierownika 
Rejonu Dróg Pana Malczewskiego, który zobowiązał się, iż bez zbędnej zwłoki dąb zostanie usunięty.

Ad 17. Sprawy różne

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Socjalnych – Anna Witkowska zaprosiła 
na posiedzenie Komisji, które odbędzie się bezpośrednio po obradach sesji.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas poinformowała, że na dzień 30 
stycznia 2012 roku (poniedziałek) na godz. 15.00 zwołuje posiedzenie Komisji Statutowej.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas poprosiła o przesłanie planów 
pracy poszczególnych Komisji w terminie do końca stycznia br. drogą mailową.

Więcej spraw nie zgłoszono.

Ad 18. Zakończenie obrad

Przewodnicząca Rady Gminy,  w związku z wyczerpaniem porządku obrad XV sesji  Rady Gminy, 
zamknęła jej posiedzenie o godz. 14.40, dziękując wszystkim za udział.

Przewodnicząca Rady Gminy

      Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas

Protokolant:
Anna Niska
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